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Möödunud pühapäe-
val heisati Tartumaa 
tervisespordikesku-
ses viie maa lipud. 
LEADERi rahvusva-
helisele noortesemi-
narile kogunes 140 
noort inimest Ees-
tist, Leedust, Lätist, 
Slovakkiast ja Slo-
veeniast.

Sirje Veldi

Noorteseminar alus-
tas enamvähem samal 
ajal, kui Elvat räsis torm ja 
puid langes ka laagripai-
gas, kuid õnneks keegi vi-
ga ei saanud. Majast, mille 
peale langes puu, paiguta-
ti noored lihtsalt teise maj-
ja ja seminar võis lustlikult 
alata.

“See oli esmakordne  
kogemus sellise tormiga,”  
tõdes Leedu noormees 
Marius Jakubauskas (25), 
kes esindab seminaril 
Moletu LEADER tegevus-
gruppi. “Mulle meeldib siin 
väga. Miks mitte tulla ja 
kohtuda uute inimestega, 
luua uusi kontakte. Eriline 
kogemus oli ka tulevikukü-
la ehitamine ning õpperei-
sid mitmetesse erinevates-
se paikadesse.”

Samuel Chovanec, 17 
aastane Slovakkia noor-
mees, oli seminarile tul-
nud Safran LEADER tege-
vusgrupi kaudu – nimelt 
seal töötab tema ühe klas-
sikaaslase ema.

“Mulle meeldib väga 
põhjapoolne loodus ja sa-
muti tahtsin ma praktisee-
rida inglise keelt, suhelda 
teiste maade inimestega,” 
ütles Samuel. “Olen vä-
ga rahul, et siia tulin, kõik 
on suurepärane. Ja ma ei 
oodanud, et Eesti tüdru-
kud on nii ilusad. Ka ei osa-
nud ma arvata, et leian nii 
lühikese ajaga nii palju to-
redaid sõpru.”

18 aastane Monta Gelica 
töötab Lätis Kandava 
LEADER tegevusgrupi juu-
res vabatahtlikuna. Temale 
pakkus tööandja võimalust 
noorteseminaril osaleda.

“Seminar on väga häs-
ti korraldatud, see on vä-
ga hea kogemus,” jagub 
ka Montal vaid kiidusõnu. 
“Meil oli tulevikuküla ehi-
tamisel väga hea tiimitöö. 
Oli väga huvitav kogemus 
teha koostööd rahvusvahe-
liselt. Mul on nüüd rohkem 
usku endasse ja julgust su-
helda ka nende inimeste-
ga, kellega me ühte keelt ei 
räägi.”

Ainuke Sloveenia esin-
daja oli 16-aastane Sašo 

Škorjanc, kes otsis suveks 
võimalust kuhugi laagris-
se minna. Info selle noor-
teseminari kohta leidis in-
ternetist tema isa. Noorme-
he sõnul pole vahet, milli-
ses laagris olla, sest oma-
vahel suheldakse niikui-
nii inglise keeles, kuid ko-
hati on kummaline, et siin 
tema keeles keegi ei räägi. 
Ka Sašole seostus noortese-
minari eredaim hetk tormi-
ga, samuti käis ta siin es-
makordselt elus järves uju-
mas.

“Sõitsin esimest korda 
üksinda lennukiga ja nüüd 
tean, kuidas see käib,” üt-
les Sašo. “Väga huvitav oli 
külade ehitamine. Meie 
idee oli tulnukate ja meie 
planeedi vaheline koos-
töö. Ehitasime silla kahe 
planeedi vahele. Ehk siis 
märksõnaks oli koostöö. 
Väga huvitav oli siin.”

14aastane Mari-Liis Lon-
don tuli seminarile Alatski-
vilt Tartumaa Arendusselt-
si kaudu. Tüdruk ütles, et 
nad tundsid ikka tõsiselt 
hirmu, kui torm puid mur-
dis, kuid oli suurepärane, 
et kõik hästi lõppes.

“Laagris oli ikka väga 
äge, saime hullult koge-
musi ja oli huvitav ka,” üt-
les Mari-Liis. “Mulle meel-
dib, et välismaalased püüa-

vad isegi eesti keelt õppida. 
Sellega sai ka üksjagu nal-
ja. Slovakkia noored oska-
vad nüüd kokalt eesti kee-
les küsida, et palun roh-
kem liha.”

IN on öko ja koostöö
Tartumaa Arendusselt-

si tegevjuht Kristiina Lii-
mand ütles, et sellist rah-
vusvahelist noorteseminari 
korraldades oli nende ees-
märk kaasata rohkem noo-
ri maaelu arenguprotsessi-
desse ja saada teada, mis 
noorte endi arvates peaks 
maapiirkondades olema, 
et nad maalt ei lahkuks ja 
mida üldse võiks noortega 
rohkem koos teha.

“Tegemist on LEADER 
algatusega,” ütles Liimand. 
“Oleme teinud nii põne-
vaid asju ja ma olen vai-
mustunud sellest tohutust 
loovusest, mis on siin ava-
nenud.”

Esimesel noortesemina-
ri päeval oli kavas rännak 
metsateel. Noortel tuli jäl-
gida loodust enda ümber, 
teha märkmeid ja lõpuks 
panna nähtust kokku ing-
lisekeelne haiku. Samuti 
osalesid noored muusika-
listes tegevustes – tutvuti 
erinevate instrumentidega 
ning moodustati bändid, 
kes hiljem ka enda loodud 

muusikapaladega esinesid.
Need olid esimesed har-

jutused koostööks, sest tei-
sipäeval asuti välja tööta-
ma tulevikukülade idee-
kavandeid ja nende põh-
jal ehitama ka külade ma-
kette. Tulevikukülade ehi-
tamisel osalenud noorte-
gruppe intervjueeriti ning 
seeläbi said noored oma 
ideid tutvustada. Interv-
juud võeti ka videosse. Nii 
videod kui külade maketid 
pannakse näitusena üles 
Tartu Lõunakeskusesse, 
kus neist saavad osa kõik 
huvilised.

Kuigi kokkuvõtted ja ül-
distused sünnivad pärast 
laagrit, märkas Liimand, 
et uus põlvkond on väga 
keskkonnasõbralik ja kõik 
uued ning põnevad tehno-
loogiad on noorte seas vä-
ga IN.

“Tulevikukülade ehi-
tamisel hinnati väga loo-
dussõbralikkust ning se-
da, et tarbimine ja tootmi-
ne oleksid tasakaalus,” rää-
gib Liimand. “Ka seda too-
di palju välja, et noori tu-
leks senisest enam kaasata 
otsustamisprotsessidesse. 
Noorte arvates peab külas 
olema hästi palju erinevaid 
tegevusi ja head võimalu-
sed muu maailmaga kon-
taktis olemiseks. Olulised 

on rahvusvahelistumine ja 
kogukond, samas on tule-
vikuküla puhul väga tähtis 
ka loodus ja esteetilisus.”

“Sellisel moel saadud 
uudsed ideed aitavad muu-
ta külasid noorte jaoks at-
raktiivsemaks ning ühtla-
si ka panna noored mõtle-
ma, mida nad ise saavad 
enda külas ära teha,” lisas 
tulevikuküla ehitamise ju-
hendaja ja läbiviija Harald 
Lepisk.

Noorteseminari korral-
dajad saatsid kutsed eri-
nevatele LEADER tegevus-
gruppidele ja võrgustikele 
nii Eestis kui ka Euroopas. 
Igast tegevusgrupist oli se-
minaril osalema oodatud 
viis noort ja noorsootööta-
ja. Laager püüdis soodus-
tada maanoorte omavahe-
list läbikäimist ja õppimist 
üksteiselt.

“Töötame Tartumaa 
Arendusseltsis samuti sel-
le nimel, et meie noortel 
oleks võimalus olla ava-
tud keskkonnas,” tooni-
tas Liimand. “Loodame, et 
siit sünnivad uued algatu-
sed ja projektid, nüüd juba 
noorte endi vahel. Võibol-
la järgmisel aastal toimub 
sarnane seminar juba Slo-
vakkias? Eks vaatame, mil-
lised mõtted tulevad.”
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Reisikiri suvisest 
Ventspilsist.  
Lk 2

Torm tegi 
Elvas palju 
kahju. Lk 3

Peedule külla
22. augustil kell 14 

ootab Peedu korraldus-
seltsi juhatus huvili-
si Peedu lasteaia juur-
de kogu pere tervise-
päevale. Kavas on sport-
likud mängud, tervise- 
ja hingehoiu teemali-
sed loeng-vestlused, ter-
visetoodete tutvustus ja 
müük. Soovi korral kaa-
sa võtta piknikukorv.

28. augustil kell 12 
tähistame lasteaia juu-
res Peedu kooli avamise 
20. aastapäeva. Ooda-
tud on nii endised õpi-
lased kui töötajad. Re-
gistreerumine telefonil 
557 5215 või aadressil 
peedu.koolike@mail.ee. 
Soovitav on infot jagada 
endiste koolikaaslaste-
ga. Soovi korral võileib 
kaasa! Peedu kooli selts

Elva Linnavalitsuse 
03.08.10 korraldusega 
nr 870 on vastu võetud 
J. Kärneri tn 18, 18b, 20 
kinnistute ning kinnis-
tutega piirneva maa de-
tailplaneering. Planee-
ringu eesmärgiks on J. 
Kärneri tn 18, 18b ja 20 
kinnistute piiride muut-
mine, sihtotstarvete 
määramine ning J. Kär-
neri tn 18b juurdepääsu-
tee lahendamine.

Elva Linnavalitsuse 
03.08.2010 korralduse-
ga nr 871 on vastu võe-
tud Kirdekaare tn 2 kin-
nistu detailplaneering. 
Planeeringu eesmär-
giks on äri- ja tootmis-
maa sihtotstarbelise kin-
nistu jagamine neljaks 
krundiks, sihtotstarve-
te määramine, parkla-
te, juurdepääsuteede ja 
tehnovõrkude lahendu-
se koostamine.

Linnavalitsus korral-
dab detailplaneeringu-
te avaliku väljapaneku 
16.08.-30.08.10 linna-
valitsuses Kesk tn 32, II 
korrus, kab 211, tööpäe-
vadel kl 9-12 ja 14-17. 
Põhijoonistega on või-
malik tutvuda ka aad-
ressil www.elva.ee.

Elva Linnavalitsu-
se 10.08.10 korralduse-
ga nr 896 on kehtesta-
tud Uuta tee 4 kinnis-
tu detailplaneering. Pla-
neeringu eesmärgiks on 
kinnistu jagamine ka-
heks elamumaa sihtots-
tarbega krundiks koos 
kruntidele ehitusõiguse 
määramisega, heakor-
rastuse, juurdepääsutee 
ja tehnovõrkude lahen-
duse koostamine. ELV

Linnapea 
selgitab veesõja 
tagamaid. Lk 4

Pildil seisavad (vasakult) Marius Jakubauskas, Sašo Škorjanc, Samuel Shovanec, Monta Gelica. Nende ees vasa-
kult esimene projektijuht Kadri Püü ja Kristiina Liimand. Esiplaanil Mari-Liis London. Foto: Sirje Veldi
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Käärdi arendus-
selts viis möödu-
nud nädalavahetu-
sel käärdilased ja 
elvakad Ventspilsi 
tutvuma sealse linna-
haljastusega.

Sirje Veldi

Kuhjaga ideid püüti fo-
toaparaatidesse ja videos-
se. Ja tõepoolest oli, mi-
da vaadata. Ent oli ka mi-
da kuulata, sest Astellaaria 
reisibüroo korraldatud rei-
siga sõitis kaasa ka Räpina 
aianduskooli õppejõud Reti 
Randoja-Muts, kelle lühike-
sed, kuid asjalikud aiandus-
teemalised loengud ei lask-
nud pika bussisõidu ajal iga-
vust tunda.

Loomulikult ei saa 
46 000 elanikuga Ventspil-
si suuruse ja eelkõige nafta-
terminalist tuleneva jõuku-
se poolest võrrelda väikese 
Elvaga, veel vähem Käärdi 
alevikuga, kuid hästi läbi-
mõeldud tegevuspõhimõt-
teid ja järeletegemistvääri-
vaid ideid oli sellegipoolest.

Jätame kõrvale poliitika 
ja skandaalid, mis seotud 
Ventspilsi kurikuulsa lin-
napea Aivars Lembergsiga 
ja keskendume sellele, mi-
da kohapeal kuulsime ja nä-
gime. Muide, Ventspilsi lin-
navalitsuse peaaednik Ani-
ta Neilande, kes meile lin-
na näitas, rääkis oma linna-
peast väga lugupidavalt, kii-
tes tema head ärivaistu, mis 
on aidanud muuta linna at-
raktiivseks nii omadele kui 
turistidele. Kõigele selle-

le saime linnaekskursioo-
nil ainult kinnitust. Kohali-
ke arvates püsib 57aastane 
Lembergs Ventspilsi meeri 
ametis veel üsna kaua.

Läbimõeldud tegevus
Neilande sõnul paistab 

Ventspils teiste Läti linna-
dega võrreldes silma selle-
pärast, et siin tehtud otsu-
sed on kuni peensusteni lä-
bi mõeldud. Ja selline mul-
je jääb linnas ringi kõndi-
des tõesti, et ühtki kivi po-
le ka juhuslikult maha pan-
dud, vaid ikka ilu ja otstar-
vet silmas pidades. Idee ko-
gu linn sillutiskividega kat-
ta pole pelgalt seetõttu sün-
dinud, et linnapea firma-
le tööd anda, vaid tingitud 
ka praktilisest kaalutusest. 
Esmapilgul üüratult kallis 
lahendus, kuid tulevikule 
mõeldes jääb ära pidev as-
faldiaukude lappimine ja 
kõikvõimalikke kaevamisi 
saab tulevikus teha märksa 
odavamalt.

Ühtlane kivisillutis ka-
tab ka majade juurde viivat 
sissesõiduteed kuni värava-
ni. Mis toimub värava taga, 
on juba majaomaniku enda 
teha. Üllatus- ja võrdlusmo-
ment tekkis siis, kui märka-
sime mööda linna sõitvaid 
valgeid masinaid, mis nägid 
esmapilgul välja kui minia-
tuursed piimaautod, kuid 
selgus, et veavad hoopis 
prügi. Sellised väiksed ja 
vilkad prügiveoautod olek-
sid Elva heakorda silmas pi-
dades mõistlikud ka Elvas.

Ka eestlane armas-
tab skulptuure, kuid kül-

lap mitte nii värvilisi ega 
lehmakujulisi. Ent kirjusid 
lehmi on täis terve Vents-
pils. 2002. aastal toimus 
Ventspilsis rahvusvaheline 
kunsti ja metseenluse pro-
jekt Cow parade, mille käi-
gus muudeti kunstiteosteks 
26 loomulikus suuruses 
klaaskiust valmistatud leh-
ma, millest linn jättis oma-
le seitse, ülejäänud müüdi 
heategevusoksjonil maha. 
Ent naljalembesed lätlased 
on neile tänaseks veel paar 
lehma juurde teinud.

Mitte ainult lehmad
Anita Neilande seletab, 

et lehmad ei ole Ventspil-
sis mitte pelgalt edevusest. 
Rahvas nimetab neid nafta-
lehmadeks, et püsiks mee-
les, kust kogu see jõukus 
linna tuleb. Sestap ütlevad 
linnaelanikud, et nad lüpsa-
vad naftalehma.

Nõukogude ajal oli Vents-
pils suletud piirilinn, ent 
nüüd tuntud sadamalinn, 
kus naftaterminal asub mõ-
nevõrra harjumuspäratult 
kõrvuti 1,2 km pikkuse hea-
korrastatud Sinise lipu su-
pelrannaga. Autod ja bus-
sid saab parkida otse ran-
najoonel asuvasse parklas-
se. Siinsamas asub ka vaa-
tetorm, millest saab hei-
ta pealtpoolt pilgu linnale. 
Mitmel pool linnas on üli-
suured lillepeenrad, ühtla-
selt madalaks pügatud suu-
red muruplatsid, hoolitse-
tud tiigi- ja jõekaldad, maa-
lilised purskkaevud, suured 
lillepeenrad, lopsakad lille-
amplid nii akendel, aedadel 

kui tänavavalgustusposti-
de otsas, kõikvõimalike at-
raktsioonidega mänguväl-
jakud, huvitavad skulptuu-
rid... Ja kõige selle juures 
harvanähtav puhtus ja hea-
korrastatuse kõrge tase. See 
kõik teeb Ventspilsist Läti 
lääneranniku tõelise pärli.

2010. aasta augustis on 
plaanis avada kitsarööpme-
line raudtee, mis ühendab 
mereäärset ala seikluspar-
giga. Tegemist on ainukese 
Baltimaades säilinud 600 
mm kitsarööpmelise raud-
teega, mille kogupikkus on 
3 km. Sõit lõbusõidurongi-
ga lubab pöörduda tagasi 
möödunud sajandisse, mil-
lal ta vedas reisijaid Kura-
maal ja Zemgeles. Raudtee 
ääres saab näha ajalooliste 
jaamahoonete koopiaid, mi-
da õnnestus restaureerida 
tänu vanaaegsetele fotode-
le. Lõppjaamas pööratakse 
reisijate jõul lõbusõiduron-
gi vedur erilise seadme abil 
ümber, et alustada korsten 
ees teed tagasi mereäärses-
se vabaõhumuuseumi.

Linnaserval asub atrak-
tiivne 47 meetri kõrgune 
suusamägi nn Lembergsi 
kaabu. Ainulaadne mägi 
mereäärsel tasandikul on 
kunstlikult loodud, kasu-
tades ehitusjäätmeid ja re-
konstrueeritud tänavate ka-
sutuskõlbmatut kattemater-
jali. Kohe tekkis mõte, kui-
das saaks samamoodi ka El-
va ära kasutada oma täna-
vatelt üleskorjatud vana as-
falti ja rajada üks atraktiiv-
ne seikluspark Valga maan-
tee lõppu.

Sattusime Ventspilsi loo-
mulikult väga tähelepanu-
väärsel ajal, mil linn tähis-
tab oma 720. juubelit ja ter-
ve aasta on täis erinevaid 
üritusi. Meie reisi esimese 
päeva õhtul avati Venta jõe 
ääres Ostase promenaadil 
rahvusvaheline lillevaipa-
de näitus. 46 väga erinevat 
lillede ja taimedega kaetud 
lillevaipa tekitasid meie rei-
siseltskonnas ohoo-elamu-
se – midagi sellist polnud 
meist vist veel keegi varem 
kusagil näinud. Neilande 
sõnul moodustati juulis 
Ventspilsi tänavatel üle 1,6 
kilomeetri pikkune lille-
vaip, mida pildistati maalt 
ja õhust ning millega kaas-
nes tõeline sõu. Nüüd on 
Ventspils oma maailma pi-
kima lillevaibaga, mille tar-
vis linn tellis üle 45 000 lil-
letaime, auga Quinessi re-
kordite raamatus.

Ok, aga milline armee 
seda kõike korras hoiab? 
Neilande sõnul korraldatak-
se neil igal aastal konkurss, 
kus valitakse välja kolm fir-
mat, kes sellega ideaalselt 
toime tulevad.

Kahepäevasel reisil oli 
võimalus heita pilku ka teis-
tele tee peale jäävatele Läti 
linnadele.

Esimese pildi nutikast 
linnahaljastusest saime hil-

juti Cesises avatud Maija 
pargis. Suvine Jurmala on 
aga tõeline kontrastide linn, 
kus kõrvuti uhkelt restau-
reeritud villadega näeb ka 
nõukogude ajast pärit ma-
dalaid räämas suvilaid, mil-
le puhul on aeg justkui seis-
ma jäänud. Ent oli ka vä-
ga maitsekalt restaureeri-
tud vanu puitmaju, pitsilise 
puitmustriga. Midagi sar-
nast on säilinud ka Elvas.

Tormi järel
Ärasõidupäeval tegime 

põgusa peatuse Jurmalas 
asuvas saja aasta vanuses 
Baltimaade vanimas ja suu-
rimas Bulduri aianduskoo-
lis, jalutasime koolipargis ja 
heitsime pilgu suurtele näi-
dislillepeenardele. Tagasi-
teel kaesime ka ühe Sigulda 
nn uue lossi parki.

Valmierast Valga poole 
sõites oli kahel pool teed se-
gamini paisatud metsatuk-
ki, mis andsid tunnistust 
siin hiljuti möllanud tor-
mist. Meie ees kõrgus äh-
vardav tumesinine taevas, 
koduste mobiilidelt tule-
vaid ärevaid teateid katkes-
tasid kohatised leviaugud. 
Poole kümne paiku õhtul 
jõudsime Elvasse, kus keegi 
ei rääkinud muust kui paar 
tundi tagasi möllanud tor-
mist...

Parem üks kord näha
Ilma end hiiglasliku lehma taustal pildistamata ei lahku siit linnast küll ükski turist. 45 suurt lillevaipa Venta jõe kaldal tekitasid vaatajais ohoo-elamuse. Fotod: Sirje Veldi

Lisaks sellele, et kahelt poolt sirgelt pügatud suured 
pärnad jätavad mulje, nagu viibiksid kusagil eksootili-
sel maal, on neil ka teine eesmärk – nii ei varja suured 
puud valgust.

Fragment ühe pargi haljastusest.
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Eelmise pühapäe-
va õhtul Elva lin-
na laastanud äikese-
torm muutis männi-
linna veerand tunni-
ga loodusjõududest 
räsitud tallermaaks, 
viies majapidamis-
test elektri ja vee.

Milvi Kapaun

Tormijärgset vaatepil-
ti tuli uudistama suur hulk 
linnakodanikke. Ootama-
tult tekkinud massiüritus 
paistis üle löövat nii mõ-
negi Elvas suurejooneliselt 
korraldatud kultuuriüri-
tuse publikurekordi. Lin-
na enimräsitud paikades 
voorisid autod ja inimesed. 
Tormituristid jäädvustasid 
õhinal ennenägematut loo-
duse kätetööd Elva parki-
des ja tänavatel.

Välgusähvatuste, raske  
vihma- ja rahesaju saatel 
kiirusega 26 meetrit se-
kundis üle linna tuhisenud 
tuuleiilid murdsid raudtee-
jaama lähedal pargis üle 
veerandsaja puu, juurte-
ga kisti välja iidsed kuused 
endise huvikooli aias.

Suuremaid tormikah-
justusi sai näha Puiestee ja 
Vaikse tänava kandis ning 
Peedul, kus maru oli räsi-
nud palju elektriposte ja 
 -liine. Tõsiselt sai kanna-
tada Uuta 10a majapidami-
ne, kus marutuul murdis 
puud elumaja, kuuri ning 
garaaži peale. Majakatus-
telt tükke kangutanud raju 
viis korstna ja kogu katuse 
ka Hämariku 6 ning plekk-
katuse Ao 10 majalt.

Tormi vaibudes hak-
kas linnas siin-seal kajama 
mootorsaagide vinguv laul. 
Tegusad linnakodanikud 
lõid käed külge raju hävi-
tustöö likvideerimisel.

“Hakkasime tegutse-
ma pühapäeva õhtul kohe 
pärast katastroofi,” rääkis 
linnapea Reno Laidre.

“Transpordikoridoride 
kiireks vabastamiseks saat-
sime saagidega tänavatele 
kõikvõimalikud kättesaa-
davad jõud, põhitöö tegid 
päästeameti mehed. Ka-
he tunniga olid olulisemad 
linnatänavad läbitavad.”

Puud kütteks ja 
saematerjaliks

Esmaspäeva hommi-
kul oli Elva linn nagu suur 
raielank, kus kajamas 
mootosaagide tärin. Tor-
mijärgset olukorda linna 
tänavatel kaardistasid lin-
napea Reno Laidre, abilin-
napea Toomas Järveoja, El-
va Varahaldus OÜ juhata-
ja Heiki Hansen ja tööline 
Andres Aan ning linnama-
jandusosakonna juhataja 
Kalev Kepp. Linna heakor-
ra taastamistööde organi-
seerimise üle pidas kriisi-
komisjon plaani hommikul 
ja ennelõunal. Elva Vara-
haldus ja Elva Soojus moo-
dustasid tööliste brigaadid 
saemeeste ja transpordiga. 
Tegemist jätkus ka töölaag-
ri lastele. Kellel töövahen-
did olemas, korrastas ko-
duümbruse omal jõul, kel-
lel võimalused puudusid, 
sai abi linnavalitsusest.

“Oluline oli võimalikult 
kiiresti ära korjata puutü-
ved ja oksad, teha tänavad 
korda, samas paralleel-
selt aidata ka hädasolijaid. 
Heameel on, et linnakoda-
nikud on aktiivselt koris-
tustöödel hakkamas. Sek-
retär võtab abivajajatelt 
kõnesid vastu, saame aida-
ta kõiki eraisikuid,” rääkis 
Laidre.

Kõige rohkem häiris lin-
naelu elektri puudumine, 

esmaspäeval polnud ka 
vett ega töötanud kanali-
satsioon.

“Esmaspäeval suutsi-
me neljaks tunniks gene-
raatori pealt vee tagasi an-
da,” seletas linnapea. “Ge-
neraatori abil vee andmi-
ne päev läbi oli komplitsee-
ritud ja raske, seetõttu sai-
me vett anda loetud tundi-
de kaupa.Veega varustami-
ne taastus linnas orientee-
ruvalt kell kaheksa õhtul.”

Langenud puudest üles 
töötatud materjal sorteeri-
takse eraldi küttepuudeks 
ja saematerjaliks. Kütte-
materjal kulub linnasauna 
ning Kirde tänava katlama-
ja kütteks.

“Puudega saame tormi-
kahjustuste likvideerimi-
sel tekkinud kulusid katta. 
Plaanis on turuhinnast oda-
vamalt müüa küttepuid sot-
siaalosakonna kaudu abiva-
jajatele,” rääkis Laidre.

Riknenud kaup 
prügimäele

Elva Tarbijate Ühis-
tu kaubandusdirektori Ju-
ta Paursoni sõnul olid tor-
mikahjustused rängad. 
“Elektrikatkestuse tõttu tu-
li Elva Tarbijate Ühistu toi-
dukauplustest viis ja pool 
konteinerit riknenud kaupa 
prügimäele viia. Kokku tuli 
kaupa maha kanda rohkem 
kui 380 000 krooni eest.

Sellest summast puudu-

vad andmed elektrikahjus-
tuse tõttu poole koormuse-
ga töötavalt Rannu kauplu-
selt. Katuseta jäänud Nõo 
AjaO kauplusel läheb vahe-
tusse 350 ruutmeetrit ka-
tust, mis maksab pisut üle 
200 000 krooni. Loode-
tavasti korvab kahjud Iff 
kindlustus.”

Elva metsandik 
Tartumaa räsituim

RMK Tartumaa mets-
konna metsaülema Toomas 
Haasi sõnul on raju Tartu-
maal kõige vihasemalt rä-
sinud Nõo, Konguta, Rõn-
gu valla ning Elva ümbruse 
metsi. Üks suuremaid tor-
mi laastamistöid oli Kari-
järve ääres Külaaseme kü-
las, kus järve kohale tekki-
nud vesipüks hävitas järve-
äärse metsa esialgsel hin-
nangul ligi poolteisel hek-
taril.

Tormikahjustuste likvi-
deerimisel võtab RMK la-
geraide ette 30 hektaril, 
suuremahuline sanitaar-
raie tuleb teha 20 hektaril. 
Väiksemad, kuni 20 tihuli-
sed raided jäävad teisejär-
guliseks.

“Plaanitud langid jäävad 
nüüd tegemata, esmajärje-
korras tuleb üles töötada 
langenud metsamaterjal,” 
rääkis Haas. “Pakume väl-
ja ka võimaluse inimeste-
le niinimetatud kännu ra-
ha eest langenud puid osta 
ja metsa enda tarbeks üles 
töötada.”

Põhikulu heakorra 
taastamisele

Tormikahjude likvidee-
rimise esialgsete kulude 
suuruseks hindas linnava-
litsus ligi 300 000 krooni, 
millest 200 000 kulub tä-
navavalgustuse taastami-
seks (summa võib suure-
neda), 40 000 tehnika ren-
dile puude hoonetelt ma-
ha tõstmiseks ning puude, 
okste ja kändude äraveoks, 
40 000 raiebrigaadide ja 
koristusmeeskondade töö-
tasudeks ning 10 000 ku-
lumaterjaliks (kütus, õlid, 
saeketid).

“Hooned märkimisväär-
seid kahjustusi ei saanud, 
põhikulu läheb heakorra 
taastamisele,” märkis Laid-
re.

Nädala jooksul majapi-
damistes järk-järgult taas-
tunud elekter peaks kõigi 
Elva elanikeni jõudma nä-
dala lõpul või järgmise nä-
dala alguses.

“Purustusi oli Elvas pal-
ju, kuid teadaolevalt on lin-
nas keskpinge rikked likvi-
deeritud, tegeleda tuleb 
veel üksikute madalpin-
ge riketega,” rääkis Ees-
ti Energia pressiesinda-
ja Marina Bachmann. Kui 
kliendil on tekkinud rikke-
ga seoses otsene varaline 
kahju, saab ta esitada võr-
guettevõttele põhjendatud 
kahjunõude taotluse, mida 
saab täita Eesti Energia ko-
dulehel või lähimas klien-
diteenindusbüroos. Eesti 
Energia Jaotusvõrk vaatab 
need juhtumid läbi ja kui 
leitakse, et süü on võrgu-
ettevõtja poolne, kahjud ka 
hüvitatakse.

Pühapäevane maru tegi palju pahandust

Nooruse 13 korterelamu peale langetas raju kolm suurt puud. Purunes üks aken ning kannatada sai maja katus.

Hiiglasliku kuuse alla jäänud Tartu maantee 44 maja päästis täielikust purunemisest puu tüvesse  tunginud tuule-
koja katuse tugipost. Fotod: Milvi Kapaun

Torm murdis kased raudteejaama pargis. Tormi kunstitöö – väändunud kasetüvi Puiestee tänavas.
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Selleks, et inimesed 
tunneksid ennast El-
vas hästi ja võiksid 
olla uhked koduko-
ha üle, peab Elva lin-
nal muu hulgas ole-
ma hea maine.

Reno Laidre,  
Elva linnapea, 
reformierakond

Elvaga seonduvad esime-
sed ja olulised asjad peavad 
olema positiivsed. Linnava-
litsus pingutab kõvasti sel-
le positiivsuse nimel. Viis 
järjestikkust aastat oleme 
arendanud prioriteedina 
alusharidust, mille tulemu-
sena renoveeriti neli hoo-
net, kus pakume päevahoi-
du 365 lapsele. Meie laste-
aiad on ühed ilusaimad ko-
gu Eestis.

Viimase aastaga vahetati 
välja ning kaevati Elva lin-
nas maasse kokku 82 km 
uusi vee- ja kanalisatsioo-
nitorustikke. Sügiseks või-
maldame linnavee ligi 80 
protsendile linnelanikest, 
2012. aasta lõpuks jõuab 
puhas joogivesi kõikidesse 
kodudesse, reovesi juhitak-
se mugavalt ja taskukoha-
se hinnaga linnakanalisat-
siooni. Kuigi kaevamise ajal 
oleme pidanud taluma palju 
ebamugavusi, teevad head 
meelt aina uued asfaldikat-
te saavad tänavad. Elva lin-
na tänavate taastamine on 
linnavalitsuse poolt juhita-
va ühisveevärgi ja -kanali-

satsiooni rekonstrueerimi-
se ning laiendamise projek-
tiga kaasnev tegevus. Kuigi 
rikutud haljasalade ja ääre-
kivide taastamine võtab ae-
ga, saab enamus taastatud 
tänavatest olema oluliselt 
paremas seisukorras kui 
nad olid enne kaevetöid.

Vaatamata sellele, et suu-
remahulised kaevetööd va-
javad pidevalt tugevat lin-
napoolset järelevalvet, kee-
rasid käesoleva aasta ke-
vadel paljud Elva keskera-
kondlased linnale selja ning 
otsustasid hakata tegelema 
hoopis linna petnud ette-
võtja August Vesteri kaits-
misega. Sellise käitumise 
tulemusena lahkus hulk au-
saks jääda soovivaid kesk-
erakondlased erakonnast. 
Kuigi mai kuu alguses ot-
sustas volikogu keskerakon-
na fraktsioon endi seast Au-
gust Vesteri välja visata, siis 
vahetult pärast jaanipäeva 
toimunud volikogu istungil 
teatas Peeter Laasik avaldu-

se tagasivõtmisest.
Ajalehtedest saime luge-

da, et keskerakonna Elva 
osakonda valiti juhtima lin-
na petnud ettevõtte juhatu-
se liige August Vester, AWS 
käitumist õigustanud Pee-
ter Laasik, AWSi käitumi-
se õigustamiseks ühisrin-
net moodustav Peeter Uibo 
ja veel kaks liiget. Enamus 
juhatusest koosneb inimes-
test, kes ühel või teisel moel 
on õigustanud AWS-i pool-
set Elva linna torustikutöö-
deks kokku kogutud raha 
endale jätmist. Kui kauge-
le võivad Elva keskerakond-
lased veel linna petnud et-
tevõtte OÜ Aqua & Waste 
Services kaitsmisega min-
na?!

Kurvaks teeb asjaolu, et 
Elva Postipoisi ajaleheveer-
gudel ilmus eelmisel näda-
la taas hulk eksitavat in-
formatsiooni. Nimelt kinni-
tas Elva linnavolikogu eel-
arvet vastu võttes ka tulu-
rea, kuhu laekub veehinnas 

sisalduv investeeringuraha, 
kuigi linnavolinik väitis, et 
sellist tulu pole eelarves et-
te nähtud. Samuti ei vasta 
tõele informatsiooni levi-
tamise kohta väidetu. Ajal 
mil Elva Postipoissi ei ilmu-
nud, pandi vee- ja kanali-
satsiooniteenusega ühine-
nud klientide postkastides-
se infot opereerimise kohta. 
Alusetu on ka väide, nagu 
oleks veeteenuse osutamise 
lepingus vaieldavad punk-
tid. Leping on üheselt mõis-
tetav, lihtsalt AWS otsib eri-
nevaid võimalusi, kuidas le-
pingut mitte täita ja lähtu-
da mõnest teisest dokumen-
dist.

Vaatamata majandusras-
kustele viivad Elva reformi-
erakondlased torustikuehi-
tuse lõpuni. Oleme sõna-
pidajad. Nii nagu enne va-
limisi võime ka täna, aasta 
hiljem kinnitada, et aastaks 
2013 jõuab Elvas vesi igas-
se majja ning sibiauto läheb 
ajalukku!

 
Toimetaja Sirje Veldi Tel. 730 9899 
e-mail: epoiss@kodu.ee

Toimetusel on õigus kaastöid toimetada ja lühendada nende selguse huvides. Kaastöid ei retsenseerita ega tagastata. 
Toimetus ei vastuta reklaamide ja kuulutuste sisu eest. Elva Postipoiss on Eesti Ajalehtede Liidu liige. Kaebuste korral 
ajalehe sisu kohta võite pöörduda Pressinõukogusse pn@eall.ee või tel. 646 3363

Väljaandja OÜ Elva Postipoiss, Elva, Kesk 32, juhataja Kersti Koosa. 
Toetaja Elva Linnavalitsus. Kuulutuste vastuvõtt E, T, K kella 9-17 raekojas 
Kesk 32 tuba 209. Kujundaja-küljendaja Kristina Kütt. Trükk AS Võru Täht

Kui kaugele võib minna 
ühe ettevõtte kaitsmisega?

10.08 otsustati:
Anda raieluba Ujula 

18 kinnistu ees tänaval kas-
vava ühe saarepuu raiumi-
seks; Tartu mnt 38 kinnis-
tul ühe kasepuu raiumiseks; 
Pargi tn 11 kinnistul ühe 
kasepuu, ühe kuusepuu ja 
ühe papli raiumiseks; Lõu-
na tn 6 kinnistul viie kuu-
sepuu ja tänava äärse üle-
kasvanud kuuseheki raiu-
miseks; Käo tee 45 kinnis-

tul ühe kasepuu raiumiseks; 
Aasa tn 7 kinnistul ühe hõ-
bekuuse raiumiseks; Pärna 
tn 1c kinnistul ühe kasepuu 
raiumiseks.

Lugeda korraldatud 
jäätmeveoga mittelii-
tunuks ajutiselt jäätme-
valdajad aadressil: Raudtee 
tn 11b, Vellavere tee 6, Su-
vila tn 49, Suvila tn 66, Su-
vila tn 28, Suvila tn 47, Jaa-
ni tn 3, Valga mnt 20, Su-

vila tn 34, Tulbi tn 4, Nõl-
vaku 4a, Tamsa tee 6, Kõr-
re tn 6, Põhja tn 14,  kaas-
omanik Muru tn 1-5, kaas-
omanik Mäe tn 4, kaasoma-
nik Põhja tn 6.

Vastu võtta Elva linnas 
Uuta tee 4 kinnistu detail-
planeering ning kehtestada 
detailplaneering.

Määrata lapse sünni-
toetus Merilin Jürgensile.

Sõlmida Nõo Vallava-

litsusega leping Laguja prü-
gila II etapi sulgemistööde 
omaosaluse finantseerimi-
seks.

Kanda majandus-
tegevuse registrisse 
AB Osaühing, Kesk tn 1, 
Rupperti äri.

Kustutada majandus-
tegevuse registrist VI ja 
PI OÜ, tegevuse lõpetamine 
aadressil Kesk tn 20.

Maia Kukk, linnasekretär

LINNAVALITSUSE ISTUNG

Artiklis väideti: 
AWS vaidlustas AS Ema-
jõe Emajõe Veevärgi ope-
raatoriks määramise koh-
tus. Tartu Halduskohus 
leidis, et õigus on Elva 
linna poolel ning linna-
volikogu otsus jäi jõusse.

Asko Vesteri vastu-
lause: AWS on pöördu-
nud oma õiguste kaitseks 
kohtusse. Oleme kohtus 
vaidlustanud linnavoli-
kogu otsuse, millega lin-
navõim soovis tühista-
da lepingu ennetähtaeg-
selt. Tartu Halduskohus 
ei ole selles küsimuses ot-
sust langetanud, mistõt-
tu on vale väita, et kohus 
jättis linnavolikogu otsu-
se jõusse.

Reno Laidre selgi-
tus: AWSi vastulause on 
vale. Õiguskaitse raken-
damisel volikogu otsu-
se kehtivus peatub. Tartu 
Halduskohus otsustas õi-
guskaitset mitte anda ja 
täna, 11. augustil 2010.a 
kehtib Elva linnavolikogu 
25.06.2010.a otsus nr 25 
Emajõe Veevärk AS-i El-
va linna vee-ettevõtjaks 
määramise kohta. Kuna 
kohus ei peatanud otsu-
se kehtivust, on igati kor-
rektne väita, et linnavoli-
kogu otsus jäi jõusse.

Artiklis väideti:  
AWS võlgneb Elva linna-
le ja kontrollimata and-
metel ka teistele teenuse-
pakkujatele.

Asko Vesteri vastu-
lause: Tegelikult on lin-
na võlg AWS-i ees seisuga 
02.08.10 401 260 kroo-
ni. Nimelt on linn jätnud 
AWSle tasumata Elva lin-
na ja sellega seotud ette-
võtete veearved ning vee-
ettevõtte poolt teostatud 
investeeringud. Summa, 
mida artiklis Elva linna-
pea Reno Laidre nimetab 
AWSi võlaks, on lepingu 
tõlgendamise küsimus, 
mille osas langetab otsu-
se kohus. Lähtudes Eesti 
Vabariigi Põhiseadusest 
ei saa kedagi mõista süü-
di enne kui pole selleko-
hast kohtuotsust.

Reno Laidre selgi-
tus: AWS vastulause on 
vale. 31.12.2009.a saldo 
võrdlus näitas, et AWS 
võlgnes Elva linnale 100 
357 krooni. 2010. aasta 
jooksul ei ole Elva linn 

sõlminud AWS-iga täien-
davaid lepinguid inves-
teeringuteks, varasema-
te lepingutega (11. juuni-
ni 2010.a kehtinud ope-
reerimisleping) Elva lin-
nale rahalisi kohustusi ei 
kaasnenud, küll aga pi-
di AWS torustikutöödeks 
korjama elanikelt raha ja 
kandma arvestatud sum-
ma Elva linnale, millega 
kasvas AWS võlg Elva lin-
na ees 2010. aasta jook-
sul oluliselt suuremaks 
kui see oli 2010.a algu-
ses. Elva linn on loovu-
tanud osa nõuetest AWS-
i vastu Elva Varahalduse 
OÜ-le ning jätnud tasu-
mata paarikümne tuhan-
de krooni ulatuses juu-
nikuu veearveid, nende 
summade võrra on vähe-
nenud ka AWS võlg Elva 
linnale, kuid endiselt on 
AWS Elva linnale võlgu 
sadu tuhandeid kroone.

Artiklis väideti: 
Näidud juulikuu tarbitud 
veekoguste kohta tuleb 
teatada ja arved tasuda 
AS-le Emajõe Veevärk.

Asko Vesteri vas-
tulause: Tarbijakaitse-
ameti esindaja on avalik-
kusele kinnitanud, et kui 
uuel vee-ettevõttel tarbi-
jatega veel lepinguid po-
le, siis pole nad inimes-
tega ka lepingulises suh-
tes ja ei saa arvet esitada. 
Täna on Elva inimestel 
sõlmitud leping AWSga. 
Lisaks on juulikuus tee-
nust osutanud AWS. AWS 
lähtub Tarbijakaitseame-
ti seisukohtadest.

Reno Laidre selgi-
tus: AWS vastulause on 
vale. Tarbijakaitseameti 
esindaja Hanna Turetski 
poolt Elva Postipoisile 
antud viimase informat-
siooniga võtab ta tagasi 
varem öeldu. Samas on 
selgelt kirjas, et tarbija-
kaitseameti pädevusse ei 
kuulu otsustamine, kes 
saab esitada Elvas veear-
veid. Mittepädeva insti-
tutsiooni esindaja ise en-
da poolt hiljem ümberlü-
katud väited ei saa AWS 
oma tegevuses aluseks 
võtta.

Lauseid ja vastulauseid

Reno Laidre artiklile “Kellele maksta juuli-
kuu veearved?”
(Elva Postipoiss 26, 31. juuli)

NB! Selguse huvides avaldab toimetus Asko 
Vesteri vastulaused, kus ta soovib ümber lüka-
ta linnapea artiklis esitatud väiteid, koos lin-
napea Reno Laidre selgitustega. FAKTE

 Aastast 2005 kuulub kogu infrastruktuur Emajõe Vee-
värgile.
 AWS opereerimiseleping ja rendileping lõppesid 11. 
juunil 2010.a, AWS ei ole lepingute lõpetamist kohtus 
vaidlustanud.
 Elva linnas kehtib linnavolikogu 25.06.2010.a otsus 
määrata 1. juulist torustike operaatoriks Emajõe Veevärk. 
AWS on otsuse kohtus vaidlustanud.
 AWS võlgnes 05.08.2010.a seisuga Elva linnale 359 
340 krooni.
 Teenuslepingute sõlmimine Emajõe Veevärgiga on 
tasuta.
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Nädala pärast 65. 
sünnipäeva tähista-
va Harry Väli tööme-
heoskusi ja abivalmi-
dust hinnatakse Elva 
linnas kõrgelt.

Sirje Veldi

Kus teie olite, kui El-
vat torm räsis?

Läksime just juubelile. 
Saime just tuppa astuda, 
kui vaatasime, et äike tu-
leb ja mul jäi kodus televii-
sor sisse... Naised jäid veel 
juttu ajama ja nii jäimegi 
siis tormi kätte. Vaatasin, et 
puud järjest kukuvad. Ja nii 
kõva rahe oli, et lõi mul au-
to esiklaasi katki.

Kas olete säärast tor-
mi varem ka näinud?

1967. aastal oli torm, 
kuid siis nii suurt ei olnud. 
Ühel aastal oli ka Kongu-
tas, aga siis läks torm kitsa 
siiluna, aga nüüd oli torm 
laiem.

Ja nüüd on teil käed-
jalad tööd täis?

On jah. Kurja tegi torm 
palju-palju. Ma usun, et El-
vas jagub tööd veel mit-
meks nädalaks.

Olen pensionär, aga lu-
basin appi tulla kui vaja. 
Mul on kodus ka kõik töö-
riistad ja ka keevituseks va-
jalikud asjad olemas. Kui 
miskit on vaja, siis teen ära 
ja jälle korras. Ainult tervis 
pole enam see, mis peaks 
olema.

Kas on mingit sellist 
tööd ka, mida teha ei 
oska?

No ämmaemanda tee-
nust pole veel pakkunud. 
Ükskord oleks küll selle ka 
peaaegu ära proovinud. See 
oli siis, kui tuletõrje oli veel 
vanas majas. Üks arst elas 
seal tuletõrjemaja juures, 
teadis, et ma olen tööl ja he-
listas mulle, et kiirabi läks 
ära, ole hea, Teedlast on 
vaja üks sünnitaja Tartus-
se viia. See oli minu elu kii-
reim sõit, Elvast läksin 140-
160ga läbi. Kurvi peal tah-
tis teelt ära visata. Küsisin 
arstilt, et kas kardate, tema 
vastu, et ei. Kuid pärast üt-
les küll, et ta oli ikka vaa-
danud, kas me teel püsime 
ja siis tahaistmele, et kas ei 
ole ära kükitanud. Ega sel-
lega asi ei piirdunud. Tuli-
me tagasi ja selgus, et Rõn-
gust on vaja veel üks naine 
sünnitama viia.

Oletegi õppinud au-
tojuhiks?

Jah. Olin aastaid auto-
baasis ja 21 aastat tuletõr-
jes. Kui tuletõrjest 13 aas-
ta eest pensionile jäin, olin 
septembrist kuni kevade-
ni kodus. Üks mu tuttav oli 
hoonete haldamise osakon-
nas tööl ja kutsus, et mis sa 
siin kodus vahid, tule tööle.

Mis te nüüd pensio-
nipõlves teete, kui te 
tööd ei tee?

Tahaks veidike puhata. 
Mina lahendan ristsõnu. 
Praegu pole veel õiget puh-
kust saanud, ikka ühel ja 
teisel on abi vaja.

Kust kandist pärit 
olete?

Olen sündinud Jõgeval, 
aga kooli läksin juba Ahjal. 
Nii kuidas emal elu kulges, 
nii läks. Õde abiellus Elvas. 
Aga tema saatus oli selline, 
et valmistusime tema 40. 
juubeliks, aga saime matu-
sed. Tal hakkas Elvas ma-
ja valmis saama ja ma kü-
sisin, et mida ta kingituseks 
tahab. Ega väga midagi pol-
nud saadagi. Kinkisime lae-
lambi, panime selle talle ka 
üles, nii et ta nägi sünnipäe-
vakingituse ära, aga küm-
me päeva enne sünnipäeva 
suri. Arstid panid vale diag-
noosi. Elu teeb üldse keerd-
käike. Kolm aastat tagasi 
hukkus Paide ja Türi vahel 
toimunud liiklusõnnetu-
ses mu noorem vend. Mina 
olengi ainsana jäänud.

Elvasse tulin 1961. aas-
tal. Viis last olen üles kasva-
tanud, maja ehitanud. Olen 
12-kordne vanaisa, kahel 
pojal olen aidanud ka ma-
jad üles ehitada.

Millised mälestused 
on teil kooliajast?

Palju ei mäleta. Meelde 
on jäänud see, et kui Sta-
lin 1953. aastal suri, siis ri-
vistati kõik koolimajja üles. 
Olin tagumises reas ja üks 
poiss ütles midagi, mille 
peale mina hakkasin naer-
ma. Aga noh, kõik pidid ju 
sel päeval kurvad olema. 
Koolidirektor Arnold Kikas 
oli karm, tema meelest olin 
ma suur riigireetur. Klassi-
juhataja oli vanem daam, ja 
ütles, et lapsed ikka müra-
vad, ei saa ju kõike nii kar-
milt võtta. Muidu on mul ni-
mede peale halb mälu, aga 
selle koolidirektori nimi on 
surmani meeles.

Kui kaugele autojuhi 
ametis sõita tuli?

Alguses Eestis, lõpuks 
sõitsin Venemaa vahet. Et 
olin siin aastaid olnud, an-
ti mulle uus auto, aga mina 
andsin selle käest ära. Mul 
olid kõige vanema auto-
ga veel kõige paremad töö-
tulemused. Järjest kutsuti 
transporditöötajate päeval 
Vanemuise kontserdisaali.

Mis autojuhi ametis 
võlus?

Mulle meeldib sõita ringi 
ja vaadata, kuidas on. Just 
loodust vaadata, muuseu-
mid väga ei huvita. Aga just 
võimsad mäed või mida-
gi sellist. Kõige kaugemad 
sihtpunktid on olnud Ulja-
novsk, Harkov, Odessa. Tih-
ti sai Minski vahet sõidetud 
ja muidugi Gomel. Naersi-
me, et meie teine kodulinn 
on Gomel.

Midagi teepeal juh-
tus ka?

Ei, jumal tänatud. Valge-
venes oli kord selline juhus, 
et oli küllaltki suur lumesa-
du ja ma mõtlesin, et pean 
korra masina kinni, hingan 
värsket õhku. Nagu ma kin-
ni pidasin ja autost välja as-
tusin, vajusin nagu lopsti 
auto alla – nii libe oli. Auto-
ga sõites ei saanud arugi.

Ükskord viisin Kiievis-
se Tartu Florast kõiksugu-
seid lahusteid ja värve. Val-
gevenes ja Ukrainas sadas 
nii kõvasti, et kojamehed ei 
jõudnud pühkida. Mul oli 
kaks presenti peal ja ikka-
gi olid kõikides kastides pu-
delite etiketid nii läbi ligu-
nenud, et kirju polnud nä-
ha. Võeti vastu, polnud mi-
nu süü.

Kurikuulsate Vene-
maa teedega tuli ka 
teil kokku puutuda?

Kui Luhamaalt üle pii-
ri said, siis seal asfalti ei ol-
nud, teid lapiti punaste tel-
liskividega. No kas see on 
siis tee?! Päris suured ma-
gistraalid olid muidugi pa-
remad. Aga mis mul veel 
Venemaal silma jäi, oli see, 
et igal pool teede ääres, kus 
oli metsa maha võetud, olid 
vähemalt meetrised kän-
nud. Ju neil oli vist nii mu-
gavam...

Kuidas sünnipäeva 
peate?

Ega midagi suurelt ei 
pea, lapsed vast tulevad. 
Lastelastest tuleb maja täis. 
Keskmine poeg tõi kingi-
tuse juba ära – õhksoojus-
pumba.

JUUBILAR Universaalne remondimees 
Harry Väli

TEATED

Mees, kes kõike oskab
ELVA POSTIPOISS
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 Elva Linnavalitsus 
korraldas tänavaval-
gustuse armatuuride 
ostmiseks riigihanke. 
Konkursile laekus 11 
pakkumist, nende seas 
ka kaks Elvast – OÜ 
E.R.T. Elekter ja Elva 
Kommunaalettevõte. 
Eelistati E.R.T. Elektrit, 
sest nende pakutud 
lambid olid parema 
kvaliteediga ja firmal 
on rohkem elektritööde 
kogemusi.

 Kesk tänaval algasid 
kaevamistööd, Eesti 
Telefon rajab Elvasse 
digitaalkeskjaama.

 Raekoja saalis 
algavad Jätkusuutliku 
arengu ja keskkonna-
teadvuse päevad.

 Elva TÜ toidukaup-
lustes maksis A. Le 
Coqi 0,5 liitrine Pilsner 
6.90, Abeli Ärikeskuse 
toidukauplustes kohv 
Löfbergs Lila 0,5 kg 
49.90. 

10 AASTAT
Elva lauluansamb-

lil Mis sest oli meel-
div võimalus nädala-
vahetusel esineda Lä-
tis Marinkalnsi väga ke-
nas rahvamajas. Sel õh-
tul tähistas oma 10. te-
gevusaastat kohalik nais-
ansambel, mida juhen-
dab  Ilze Briedina. Laulu-
dega tervitasid juubilari 
mitmed teisedki ansamb-
lid, Eestist olid kutsu-
tud Võru meesansambel 
ja meie Mis sest. Ürituse 
avas Ziemera vallavanem 
Iveta Vartukapteine.

Et üksteisest paremini 
aru saada, siis aitas mei-
le läti keelest eesti keelde 
ja vastupidi tõlkida tore 
härrasmees Jaan Prang-
li, kes on Lätist pärit ja 
lätlastele Jaanis Pranglis. 
Kontserti juhtis ja ühtlasi 
nimetas selle õhtu Suve-
õhtu festivaliks, mida ta 
ka tegelikult oli, tore ja 
seltsiv rahvamaja juhata-
ja Inta Tolstiha.

Lauldi vaheldumisi 
eesti ja läti keeles. Eriti 
soojalt võeti vastu meie 
ansambli laul Kukeke, 
mille kaks salmi esitasi-
me läti keeles. Palusime 
ka publikut kaasa laulma. 

Laulsime ka Raimonds 
Paulsi laule, mida samu-
ti kaasa lauldi.

Kontserdi lõppedes 
õnnitlesid juubilari nen-
de kutsutud külalised. 
Seejärel istusime ühises-
se lauda, et sõlmida tut-
vusi, vahetada noote ja 
kontakte, maitsta head ja 
paremat ja ühiselt laulda. 
Peamiselt muidugi läti 
laule, mida ka meie tea-
me. Veelkord kõlas meie 
lauldud läti rahvaviis Ku-
keke, mida vapralt püüdis 
eesti keeles kaasa laulda 
rahvamaja ansambli ju-
hendaja Ilze Briedina. Ja 
mis seal salata – tuli häs-
ti välja.

Oli väga meeldiv koh-
tumine, mille eest taha-
me tänu öelda Palupe-
ra valla Nõuni piirkonna 
arendusjuhile Kalev Lõh-
musele, kes meile selle 
esinemise välja pakkus. 
Erilised tänusõnad El-
va linnavalitsusele, OÜ-
le Karima ja Tartumaa 
muuseumile.

Milje-Küllike Muttik, 
lauluansambli Mis sest 

juhendaja

Tore kohtumine naaberriigis

Kuna Harry Väli on meister iga töö peale, siis on ta otse 
loomulikult abis ka Elva tormikahjustuste likvideerimi-
sel. Foto: Sirje Veldi

20.-21. augustil toimu-
vad Kuhjaveres juba VI 
teatripäevad. Kuhjavere 
küla on suurte traditsioo-
nidega aktiivne küla Vil-
jandimaal. Vilgas külaelu 
sai hoo sisse 1999. aastal, 
kui algas külaliikumine ja 
moodustati külaselts. Sel-
lest ajast peale toimuvad 
külas mitmed ühisüritu-
sed ja küla elab sõna otse-
ses mõttes.

Kuhjavere kutsub noori 
vabatahtlikena appi teat-
ripäevade korraldusmees-
konda. Garanteeritakse 
vahva külakultuuri ela-
mus, uued sõbrad ja tut-
vused. Usinatele abiliste-
le on kogu üritus tasuta ja 
kindlasti jääb tähtsate or-
ganisatoorsete ülesannete 
kõrval aega ka meeliköit-
vate etenduste vaatami-
seks. Garanteeritkse kõhu-
täis ja ööbimine, madrat-

sid ja tekid on vabatahtli-
kele samuti reserveetitud. 
Kes soovib telgis ööbida, 
peab selle ise kaasa võt-
ma.

Teatripäevad algavad 
20. augusti pärastlõunal 
ja lõpevad 21. augustil 
kell 17.

Usinad abilised andku 
märku enda soovist kaa-
sa lüüa kaija@kodukant.
ee või 5305 2506.

Loomulikult oodatakse 
Kuhjavere teatripäevadele 
ka külalisi.

Tänavustel teatripäe-
vadel mängitakse ma-
ha 12 etendust, tutvusta-
takse huvilistele Kuhjave-
re küla, rahvusvaheline 
noorte puhkpilliorkester 
Wersalinka näitab vigur-
marssimist ja annab 21. 
augustil külamaja terras-
sil kontserdi. Reede õhtul 
pärast etendusi on küla-

maja juures Simman, kus 
mängib meiekandimehe 
Priit Laineste bänd. On lo-
terii ja oksjon ning üles 
säetud Kuhjavere naiste 
koogitelk ja avatud puh-
vet. Ühe päeva ürituse-
le pääseb vaid 50 krooni 
eest.

Kuhjavere teatripäe-
vadel astub teiste hulgas 
üles ka Rõngu rahvamaja 
näitetrupp Väikenõelajad, 
kes mängib Tammsaare 
ja Kenderi ainetel loodud 
näidendit “Kuhu lähed, 
inimene?”

Teatripäevi toetavad 
Kohaliku Omaalgatuse 
programm, Kultuurkapi-
tal ja Suure-Jaani Valla-
valitsus. Lisainfo tel 5620 
8466 (Urve), tire@hot.ee, 
www.kuhjavere.ee.
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Kuhjavere kutsub 
vabatahtlikke appi

Okste 
kogumiskoht

Elva linnavalitsus 
korraldab tormi taga-
järjel murdunud puude 
okste vastuvõtu Kirde 
katlamajas, Kirde tn 6. 
Juurdepääs katlamaja 
territooriumi taga ole-
vale maale katlamaja ja 
päästeameti vaheliselt 
teelt. Puude kände vas-
tu ei võeta.

Täiendav info Arne 
Jänessoolt 533 0231

Elva Linnavalitsus 
töötab 19. augustil kel-
la 8-15 ilma lõunapau-
sita.
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8. augustil möödus 
kümme aastat Elva 
jalgpalliklubi regist-
reerimisest.

Marek Naaris,  
FC Elva tegevjuht

Jalgpalliklubi loomise 
ideele tulid Are Altraja ja 
Margus Ivask ühel saunaõh-
tul laval leili visates. Mõel-
dud, tehtud! Kui need kaks 
meest nüüd kokkuvõtteid 
tegid, võisid nad rõõmusta-
da, et enamus eesmärkidest 
on täita suudetud. Päev en-
ne jalgpalliklubi juubeliüri-
tust istusid mehed taas sau-
nas ja seadsid uued eesmär-
gid järgmiseks kümnen-
diks.

Päev algas tüdrukute 
pallilahinguga, kus külali-
sed Viljandist meie omade-
le mingit kingitust ei teinud 
ja võitsid mängu 7:0. Selle-
gipoolest oleme uhked El-
va tüdrukute tegemiste üle, 
sest kes oleks aasta tagasi 
osanud unistada, et Elvas 
saab olema naiste jalgpalli-
esindus.

Järgmisena astusid väl-
jakule 2003-2004 ja 2001-
2002 noormehed, kes män-
gisid oma isade-emade vas-
tu.

Kuumuse leevendami-
seks oli väljaku äärde pai-
gutatud “jahutussüsteem”, 
mis muutus poisikeste lem-
mikkohaks. Vahepeal jaga-
ti kõigile jalgpalliklubi liik-
metele ja külalistele Rõngu 
Pagari valmistatud sünni-
päevatorti. 20 kilogrammi 
kaalunud tordist jagus kõi-
gile terveks päevaks. Joogi-
poolisega toetas AS Bacula 
Aakrest, kelle mahlakont-
sentraadist valmistati mors-
si.

Pärast noorte män-
ge alustasid soojenduse-
ga III-liiga Lõuna võistkon-
nad Eesti Maaülikooli SK 
ja FC Elva II, ees ootas Ees-
ti Meistrivõistluste 14. voo-
ru kohtumine. Mäng algas 
sünnipäevalastele kurvalt, 
pärast esimest poolaega ol-
di 0:2 kaotusseisus. Seis 
oleks võinud hoopis FC Elva 
II kasuks olla, kuid kui ise 
oma suurepäraseid võima-
lusi ei realiseeri, siis lüüak-
se värav lõpuks endale.

Teisel poolajal tegi tree-
ner kolm vahetust. Rünna-
kusse sekkus legendaarne 
FC Elva mängiv treener Vei-
ko Haan, väravasuule astus 
Aimar Tamm ja kaitsesse 
Rando Kuus. Haan tõi kohe 
mängu pöörde, realiseerides 

Evert Soonbergi hea söödu. 
Üheksa minutit hiljem lõi 
Raido Kuus juba 2:2 värava 
ja 66. minutil viis Raido El-
va meeskonna teenitult juh-
tima. FC Elva II mängija-
te võidunälg oli suur ja 69. 
minutil tegi Mihkel Kuresoo 
kõik selgeks, lüües Haani 
tsenderduse jõuga värava-
võrku. EMU SK ei suutnud 
teisel poolajal millegagi sil-
ma paista, harvad kiirrün-
nakud lõppesid enne elva-
laste karistusala. 83. minu-
til tegi Raido Kuus hattricki, 
aga seda ei loetud, kuna vä-
rav sündis tahtmatust käe-
mängust. Väljakukohtunik 
ei andestanud ja näitas kol-
last hoiatuskaarti. Viies vä-
rav siiski tuli, sellega sai 
hakkama Haan, kes reali-

seeris väravaks Rando Kuu-
si suurepärase söödu.

Juubeliürituse lõpul said 
kõik klubiliikmed ja toeta-
jad kingituseks FC Elva ai-
nulaadse salli, lisaks jagas 
jalgpalliklubi kõigile juube-
liteemalisi kleepse “Elu täis 
jalgpalli”.

Toreda jalgpallipäeva lõ-
petas FC Elva Allstars vs 
Toetajad kohtumine. Jalg-
palliklubi tähed olid see-
kord selgelt tugevamad ja 
kohtumine võideti 5:1.

FC Elva tänab kõiki, kes 
on panustanud klubi te-
gemistesse nende aasta-
te jooksul. Soovime kõigile 
meie liikmetele meeleolu-
kaid tegemisi klubis ja toe-
tajatele usku meie eesmär-
kidesse!

Elva judotreener Evelin 
Pihlak täiendas oma tead-
misi 18.-24. juulil Saksa-
maa Judoliidu korralda-
tud rahvusvahelises su-
vekoolis Berliini lähistel 
Lindowi linnakeses. Koo-
litusel osales üle 200 tree-
neri erinevatest välisriiki-
dest, sealhulgas Hollan-
dist, Kuweidist, Norrast, 
Venemaalt, Jaapanist. 

Eestist osalesid judo 
suvekoolis neli treene-
rit. Koos Evelin Pihlaku-
ga veel Kati Esna Tallinna 
Artesti klubist ning Anne 
Välja ja Riina Toomis Tar-
tu judoklubist Do. Kooli-
tus hõlmas erinevate lek-
torite praktilisi tunde ja 
teoreetilisi loenguid ning 
vestlusringe. Kõige sü-
gavama mulje jättis Ees-

ti treeneritele jaapanla-
ne Hiroshi Takashi, kelle 
tunnid olid lausa imetlus-
väärsed. Praegu Šveitsi ju-
dokoondise peatreenerina 
töötav väga kõrge sportli-
ku meisterlikkusega jaa-
panlase õpetamise me-
toodika oli samuti meist-
riklassist. Rahvusvaheli-
sel koolitusel osalemine 
sai teoks tänu Elva linna-
valitsuse, judoklubi Do ja 
Eesti Judoliidu toele.

Elvas jätkuvad judo-
treeningud alates 24. au-
gustist. Ilusa ilmaga toi-
muvad treeningud lin-
na staadionil, vihma kor-
ral Puiestee 2 judosaalis. 
Oodatud on kõik judo-
sõbrad!

Marek Pihlak, 
judotreener

Saksamaal judokoolis FC Elva pidas juubelit

Vaatamata 30-kraadise-
le ilmale oli 8. augustil Elva 
jooksusarja viiekilomeetri-
sele jooksule Vapramäel tul-
nud üle 130 osaleja. Esime-
selt ringilt saabus Kaur Ki-
vistik koos kohtlajärvelase 
Dmitri Aristoviga, kuid lõ-
puks kasvatas Kivistik vahe 
Aristoviga üle kolmveeran-
di minuti. Nende järel saa-
busid meesteklassi jooksjad 
Olari Orm ja Hannes Veide.

Aristov kuulutati 14-16 
aastaste klassi võitjaks, kuid 
selgus, et ta sai juba kevadel 
17-aastaseks ja esitas enda 
kohta valeandmeid. Aristov 
diskvalifitseeriti. Seega või-
tis 14-16 aastaste hulgas el-
valane Tanel Kaseorg, tei-
seks-kolmandaks tulid pär-
numaalased Janis Pihu ja 
Sten Pihu. 11-13 aastaste 
poiste seas oli parim silla-
mäelane Deniss Salmijanov 
Siim-Sander Pihu ja Bill-
Gabriel Koppeli ees.

Naistest saabus esime-
sena rajalt Grete Tõnne 
(26.19), kelle treeninguid 
juhendab Eesti omaaegne 
tuntuim pikamaamees Enn 
Sellik. Konkurentsi Tõnnele 
pakkus rakverelanna Laura 

Kallas, kes jookseb alles 11-
13 aastaste vanuseklassis. 
Naisteklassi hõbedase me-
dali pälvis Helen Aluvee ja 
pronksise Ester Luik.

Neidude vanuseklassi-
des jätkus sel etapil Kallas-
te võidukäik. 14-16 aastas-
te tüdrukute seas sai Ra-
hel Kallas esikoha, tema jä-

rel tuli rajalt Karin Kallas. 
Laura Ernits jooksis end 
kolmandaks. 11-13 aastate 
seas järgnesid Laura Kalla-
sele Kelina Lillemets ja Jo-
hanna Hendrikson. Nais-
veteranidest parim oli Pille 
Naggel Airi Alneki ja Mar-
git Rõõmu ees. Meesvetera-
nide esikoha pälvis Tartust 

Mart Einasto ajaga 25.17,6. 
Teiseks tuli Aivar Jesse, kol-
mandaks Sergei Grigorjev.

8-10 aastaste poiste 
seas võitis 600 meetri dis-
tantsil Aik Aavik, järgne-
sid Joonas Anton Jürgens-
tein ning Andres Rõõm. Sa-
maealiste tüdrukute parim 
oli poistega võrdselt spurti-
nud Keitlyn Kruus. Teise ko-
ha saavutas Fee-Marlen Mä-
gi ja kolmanda Gloria Kop-
pel. 6-7 aastaste poiste kii-
reim oli Keneth Luiv, teiseks 
jooksis end Jass Rootsma 
ja kolmandaks Marten-Hu-
go Kivari. Tüdrukuist päl-
vis esikoha medali Janely 
Tensok, teise ja kolmanda-
na lõpetasid Catlyn Kruus ja 
Getriin Marii Lessing.

Kuni viieaastaste poiste 
väledaim oli Ats Rootsma, 
teise ja kolmanda koha said 
vastavalt Stefan Saks ja And-
reas Avameri. Noorimate 
tüdrukute parim oli Heleri 
Hansman, teiseks jooksis 
end Fantagiro Hanko ja kol-
mandaks Anni Unn. 5. sep-
tembril jätkub Elva jooksu-
sari Elva rannajooksuga.

Priit Simson,  
Elva jooksusarja korraldaja

Vapramäel võidutsesid Kivistik ja Tõnne

8. augustil toimunud 
SEB 4. Tartu Rulluisu-
maratonil osales 1207 
spordisõpra neljateist-
kümnest riigist. 36 km 
pikkusele põhidistantsi-
le startis 780 rulluisuta-
jat, 15 km pikkusele raja-
le 427. Tillusõidus ja mi-
nimaratonis osales 302 
noort. Põhisõidu liidrid 

Kert Keskpaik ja Danila 
Ruusu kihutasid üle lõpu-
joone koos ning said kirja 
aja 1:02.51,4. Võitja sel-
gitas fotofiniš, esikoha 
sai Kert Keskpaik. Indrek 
Tobreluts finišeeris kol-
mandana, kaotus esimes-
tele oli vaid neli sajandik-
ku, aeg 1:02.51,8. 
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5. augustil toimu-
nud Tõrva lahtistel ker-
gejõustiku meistrivõist-
lustel osalesid meeste 
kettaheites ka Aleksan-
der Tammert ja Bogdan 
Pistšalnikov Venemaalt.

E klassis (2001.a ja hil-
jem sünd.) võistles hästi 
vanuseklassist kaks aas-
tat noorem Getriin Marii 
Lessing, kes sai teise ko-
ha palliviskes tulemuse-
ga 16.35 ja 300 m jook-
sus ajaga 1.10,6, kaugus-
hüppes oli ta tulemusega 
2.53 kolmas ja 60 m jook-
sus ajaga 11,8 neljas.

D klassi (1999-2000) 
60 m jooksus toodi Elva 
spordiliidule kolmikvõit. 
Esikoha sai Lisbeth Luik 
ajaga 9,3, teine oli Lau-
ra-Laurelia Põlgast ajaga 
9,4 ja kolmas Kärt Tamm 
ajaga 9,6. Kärt sai 300 m 
jooksus ajaga 59,0 teise 
koha ja kaugushüppes tu-
lemusega 3.63 kolmanda 
koha, palliviskes oli ta tu-
lemusega 24 m seitsmes.

Lisbeth oli kaugus-
hüppes teine tulemusega 
3.70 ja 300 m jooksus aja-
ga 1.01,4 kolmas, pallivis-
kes sai ta kuuenda koha 
tulemusega 30.14. Laura-
Laurelia sai kaugushüp-
pes viienda koha tulemu-
sega 3.53 ja oli pallivis-
kes 22.10ga kaheksas.

Poiste D klassis sai 
kaks alavõitu Andri Luik, 

60 m võiduaeg oli 8,9 ja 
kaugushüppes tulemu-
seks 4.05. Teise koha sai 
ta palliviskes 49.41ga 
ja 300 m jooksus ajaga 
54,2.

C klassis (1997/98) 
sai Marta Kotkas 300 
m jooksus esikoha aja-
ga 48,8, kolmas oli ta 
60 m jooksus ajaga 8,8. 
Cevin Anders Siim võitis 
300 m jooksu ajaga 47,7. 
Amanda Väiko sai 300 
m jooksus neljanda ko-
ha ajaga 59,7, odaviskes 
oli ta kuues tulemusega 
17.89, 60 m jooksus oli 
ajaga 10,0 seitsmes.

Hanna Grete Luik oli 
odaviskes 9. tulemusega 
15.68, 60 m jooksus sai 
ta 8. koha ajaga 10,4.

B klassis võitis Heiros-
Jaanus Sinimäe esikoha 
60 m jooksus 7,4ga ja 300 
m jooksus 41,2ga. Oda-
viskes oli ta tulemusega 
45.06 kolmas. Bill Gabriel 
Koppel oli 300 m jooksus 
teine ajaga 43,4. Naistest 
võitis 100 m jooksu Anni 
Kuresoo ajaga 13,2, kuu-
litõukes oli ta kolmas tu-
lemusega 7.50. Meestest 
sai Ergo Tamm odaviskes 
tulemusega 50.68 viienda 
koha ja kettaheites tule-
musega 33.24 kaheksan-
da koha. Kettaheite võitis 
Bogdan Pistšalnikov tule-
musega 62.46.

Margit Thomson

Jalgpalliklubi juubelimängudel tegi klubi järelkasv treenerite elu kibedaks. Pildil Karl 
Altraja treener Marek Naariselt palli üle löömas. Foto: Diana Jesin

8-10 aastased finišisirgel. Vasakult Aik Aavik, Keitlyn 
Kruus ja Joonas Anton Jürgenstein. Foto: Raul Simson

Tobreluts rulluisumaratonil kolmas

Tõrva lahtised meistrivõistlused
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Elektritööd, väravaautomaatika, 
digi-TV, õhk-soojuspumbad ja 
konditsioneerid – müük ja pai-
galdus. www.mano.ee 520 8970

Soodsad laenud. www 
KIIRLAEN24.ee. TASUTA info 
800 2424

KorstnaProff OÜ teostab korstna-
pühkimis- ja pottsepatöid (ahjud, 
pliidid, kaminad, korstnad), pen-
sionäridele ja korteriühistutele 
püsisoodustus 10%. Info www.
korstnaproff.ee või 5557 9399

Aiad, terrassid. 5675 3918

Ehitus-remonttööd. 5353 6160

Korstnapühkija tel. 5392 9445 
www.tahmatont.ee

Pottsepatööd. 5621 0392

Müüa renov. 1-toal. korter Rõn-
gus. Otse omanikult. 524 0466

Üürile anda kaupluseruumid. 
503 2954

Soovin üürida 2- või 3-toalise 
korteri. Tel. 5563 1257

Üürin Elvas 3- või 4-toalise korte-
ri või majaosa. 5624 6122

Üürin mugavusteta toa Elvas või 
Elva lähistel. 5608 0506

Vahetan 3-t. mug. korteri kahe 
eraldi kort. vastu. 5691 8973

Tulen ja ostan kasutatud raa-
matuid. Raha kohe. 734 1901

Kasumetsa küttekontor müüb 
küttepuid kojutoomisega. Tel. 
734 9800; 529 2305

Müüa buitbrikett, kaminapuud, 
kütteklots. 528 9398

Müüa kasutatud rehve ja velge-
sid. 5346 2990

Lõhutud küttepuud. 511 3543

Küttepuud. 513 2927

Müüa lõhutud küttepuid. 5650 
4745; 765 4374

Müüa lõhutud küttepuid. Tel. 
509 3453

Müüa puit- ja turbabriketti ko-
jutoomisega. Suvel soodushind. 
Tel. 506 6684

Ohtlike puude raie. 5810 8597

OÜ Nikpo teeb katlamajade, küt-
tesüsteemide, maaküttesüstee-
mide ja santehnilisi töid. Garantii. 
506 8509

Ehitusprahi, mööbli ja elektrooni-
ka äravedu. 513 2927

Viin ära teie vanametalli. 5675 
6804

Starterite, generaatorite remont. 
Hüdrovoolikud ja tarvikud. 529 
1979; 730 3607

SPORT

Kui tellitud ajaleht 
Elva Postipoiss laupäeval 
postkastis ei ole, andke 

sellest toimetusele 
teada tel. 730 9899 (E-N) 

või e-mail epoiss@kodu.ee

Sulle looja kinkis tiivad,
enda juurde kutsus sind.
Sealt ta kõrvalt alla vaatad
pilgul, mis täis armastust.

SILVI-HERMINE SOOSAAR
15.08.1920 – 21.01.2005

Ka meie südameis 
elad sa edasi.

90. sünniaastapäeval 
mälestavad Sind tänutundes 
tütar ja vend perekondadega

ENDEL KASEOJA
Mälestame Elva VTÜ liiget.

Sügav kaastunne lähedastele.

Elva VTÜ juhatus ja liikmed

Südamlik kaastunne 
omastele

ENDEL KASEOJA
kaotuse puhul.

Kaitseliidu Elva Üksikkompanii 
ja Noorkotkaste Elva rühm

Suvetuulega läksid 
sa teele,
hea mälestus sinust 
meil meeles...

Sügav kaastunne 
Üllele ja Vovale armsa
ENDEL KITSNIKU

kaotuse puhul.

Ene, Helju, Raaja, 
Viktor, Kolja

ENNO-MART ALLMANN
Mälestame.

Südamlik kaastunne 
Heljule perega 

kalli inimese kaotuse puhul.

Lellelapsed Linda, Liivi, 
Endla, Maie ja
Ilmar peredega
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14. juulil toimus Tar-
tu Ülikooli staadionil tra-
ditsiooniline nelja spordi-
kooli sõpruskohtumine, 
mõõtu võtsid noored Tal-
linnast, Turust, Peterbu-
rist ja Tartust. Tartlastel 
tuli napilt alla vanduda 
Venemaa võistkonnale.

B klassis sai kaks hõ-
bemedalit Bill Gabriel 
Koppel. 400 m jooksis ta 
1.04,08 ja 1500 m aeg oli 
5.03,30, kusjuures lõpu-
ruudustikus teda lükati 
ja ta kukkus. Heiros-Jaa-

nus Sinimäe oli nii 100 
m jooksus (12,35) kui ka 
kaugushüppes (5.97) kol-
mas, teatejooksus sai Tar-
tu Kalevi võistkond teise 
koha.

A klassis oli Tanel Ka-
seorg 1500 m jooksus kol-
mas ajaga 4.47,3. Alvar 
Annuk sai 400 m jook-
sus seitsmenda koha aja-
ga 58,95.

Margit Thomson

Spordikoolide sõpruskohtumine
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NÄDALALÕPU PAKKUMISED 12.-15. august:
 Tavahind Konsumis
Kiirkaerahelbed Helen 500g 12.90 8.90 kg/17.80
Mahl Gutta Max punane multinektar 2L 24.90 17.50 L/8.75
Sardell Lahe 500g Filee 24.90 17.90 kg/35.80
Vitamiinisalat kg (Maksiköök) 39.90 26.90
Kakaojook Dumle 500g 40.90 29.90 kg/59.80
Searibi punases marinaadis kg 42.90 34.90
Šampoon Fructis Nutri Repair 250ml 42.90 24.90 L/99.60
Palsam Fructis Nutri Repair 200ml 42.90 24.90 L/124.50

15. augustini kampaania “PÜSIVALT KODUMAINE”
Kartulikrõpsud Vigur juustu-sibula 90g 10.50 6.90 kg/76.66
Must vormileib 600g viilutatud 8.50 6.90 kg/11.50
Karastusjook Valge Klaar 1,5L 13.50 9.50 L/6.33
Dipikaste 200g (erinevad maitsed) 13.50 9.90 kg/49.50
Poolsuitsuvorst Parmesani Cigar 85g 17.50 12.90 kg/151.76
Pralineekompvek šokolaadikreemi maitseline 175g 20.90 12.90 kg/73.71
Jäätis Classic rosinatäidisega 1L 29.90 21.90
Mahedad grillvorstid 450g 31.90 25.90 kg/57.55
Toored grillvorstid lambasooles 500g 44.90 34.90 kg/69.80
Muhulase grillpala 500g 56.90 41.90 kg/83.80
Koorejuust vaakumpakendis ~700g kg 104.- 69.90

LISAKS PALJU SOODSAID PAKKUMISI
SÄÄSTUKAARDI OMANIKELE!

Suhkur 25 kg kott 245.- (kg/9.80)

ELVA KONSUMIS
ARBIMÄE KONSUMIS

ELVA AjaO-s

ELVA KONSUMIS LAI VALIK KOOLITARBEID!


